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Concept verslag van de Algemene Vergadering van  
4 december 2014, aanvang 20:00 uur in Tulip Inn De Valk te Franeker 
 
Aanwezig hoofdbestuur: 

 S. Saakstra, voorzitter 

 S. Groustra, penningmeester 

 T. Dijkstra, wedstrijdzaken/technische zaken 
Aanwezig bondsbureau: 

 G. Faber, bondsdirecteur 

 T. van der Meulen 

 N. Adema-Houthuijse (notulist) 

 M. Osinga (notulist) 
Aanwezige ereleden: 

 Th.R. Piersma 
Aanwezig PC bestuur: 

 J. Westra, tevens erelid 

 J. Bosgra 
Aanwezige genodigden: 

 Bestuur St. Kaatsmuseum 
 
Verenigingen: 
Arum, Berltsum, Bitgum, Bolsward, Broeksterwâld, Cornwerd, Dongjum, Dronryp, Easterein, 
Easterlittens, Franeker, Goënga, Goutum, Holwerd, Hommerts-Jutrijp, Hùns, Lollum-Waaksens, 
Mantgum, Menaam, Minnertsga, Oude Bildtzijl, Reahus-Turns, Ried, Schalsum, St. Annaparochie,  
St. Jacobiparochie, Stiens, Tzum, Weidum, Wijnaldum, Wommels, Workum. 
Federaties: 
Littenseradiel 
 
Afwezig m.k.: 
Amsterdam, Hilversum, Kimswerd, Marsum, Niawier-Metslawier-Oosternijkerk, Schettens-
Longerhouw, Schingen-Slappeterp, Sneek, St. Nicolaasga, Witmarsum. 
Er zijn tweeëndertig verenigingen aanwezig en één federatie. Tien verenigingen hebben zich 
afgemeld. Tweeëndertig verenigingen vertegenwoordigen negenennegentig stemmen van de in totaal 
honderdenzeventien verenigingen. 
 
1. OPENING  
De voorzitter dhr. S. Saakstra opent om acht uur de vergadering en verwelkomt alle aanwezigen.  
Hij vindt het boven verwachting dat er zoveel mensen aanwezig zijn omdat de vorige AV pas twee 
weken geleden was. 
 
2. MEDEDELINGEN EN INGEKOMEN STUKKEN 
Ingekomen: 
Er is bericht van verhindering ontvangen van; 
- Hoofdbestuurslid: mevrouw A. Breeuwsma 
- Erelid: de heer W. Brouwer 
- Erelid: de heer P. Groenendijk 
- Extra genodigde: de heer G.A. de Boer 
- Voorzitter St. Kaatsmuseum: de heer J. Hiemstra 
 
Mededelingen: 
Enquête communicatie 
Sinds een aantal weken nemen vijf studenten van de NHL Hogeschool te Leeuwarden de 
communicatiemiddelen van de KNKB onder de loep. Zij gaan een advies schrijven voor de KNKB met 
betrekking tot het gebruik en de vormgeving van de communicatiemiddelen. 
Om de mening van onze leden te vragen heeft er een enquête online gestaan. 
De enquête over de communicatiemiddelen van de KNKB is door ruim 600 personen ingevuld. 
Mede op basis van onder andere deze enquête wordt een advies geschreven voor de KNKB. 
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3. VERSLAG VAN DE ALGEMENE VERGADERING VAN 20 NOVEMBER 2014 
Het verslag wordt zonder op- of aanmerkingen vastgesteld. 
 
 
4. VOORSTEL HOOFDBESTUUR  
M.b.t. wijziging Statuten KNKB m.b.t. tuchtrechtspraak seksuele intimidatie, wijziging 
dopingreglement en digitale communicatie met verenigingen/federaties 
Tuchtrecht 
Dhr. G. Faber, directeur KNKB, vertelt dat alle sportbonden het tuchtrecht m.b.t. ongewenst gedrag 
moet overdragen aan het Instituut Sportrechtspraak (ISR). Iedereen met een functie  bij een 
vereniging  en die daarbij omgaat met minderjarigen moet lid worden van de vereniging, zodat zij 
onder het tuchtrechtspraak vallen.  
NOC*NSF verplicht sportbonden dit te doen. 
 
Digitale communicatie  
Het bondsbureau van de KNKB heeft veel werk om alles middels fysieke post naar de leden te sturen. 
Tevens zijn hier veel kosten aan verbonden. Daarom wordt voorgesteld of de leden akkoord willen 
gaan met elektronische communicatie. Een vereniging die nog wel via fysieke post wil communiceren 
kan dit aangeven, zodat er voor hen niets zal veranderen. 
 
Verstrekken van ledengegevens. 
De KNKB gaat geen ledengegevens verstrekken. Wel blijft de mogelijkheid dat de KNKB namens de 
betreffende partij de verenigingen en leden in kan lichten via de digitale communicatie. Hierbij worden 
geen ledengegevens vrijgegeven. 

De vereniging Workum vindt het positief dat het voorstel betreffende het verstrekken van de 
ledengegevens is bijgesteld. 
De vereniging Schalsum zegt dat het vorige voorstel niet mocht en dat ze het met het nieuwe voorstel 
eens zijn. 
 
Preventie - VOG 
Dhr. G. Faber zegt dat als er calamiteiten op dat gebied ontstaan, je moet kunnen laten zien dat je als 
vereniging iets hebt gedaan aan preventie. Alle personen binnen de vereniging die met minderjarige 
kinderen werken, moeten een Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) aanvragen bij de gemeente of via 
internet. Het ministerie van justitie en veiligheid bepaalt of iemand wel of niet een VOG krijgt. 
Zo creëer je een veilige fysieke sportomgeving. 
 
De vereniging Húns vraagt hoe het zit met de kaatsscholen. 
Dhr. G. Faber geeft aan dat de kaatsscholen dit ook moeten doen, omdat ze vaak verbonden zijn met 
een kaatsvereniging. De KNKB zal hen ook gaan benaderen. 
Mocht er iets aan de hand zijn kan ook de vertrouwenscontactpersoon van de KNKB worden 
benaderd. Dit is dhr. F. Nijman. Zijn contactgegevens zijn te vinden op de KNKB-site. 
De vereniging St. Annaparochie heeft een vraag over het lidmaatschap. Er zijn nu twee soorten leden, 
de vereniging en de individuen, maar er is geen regel over stemrecht. Krijgen de individuen nu ook 
stemrecht? 
Dhr. G. Faber zegt dat het zal worden nagegaan hoe dit in de Statuten is opgenomen. 
De vereniging Lollum-Waaksens zegt dat trainers en begeleiders lid moeten zijn van de KNKB. Stel 
dat je een trainer hebt die geen lid is van de vereniging. Hoe zit het dan met de VOG? 
Dhr. G. Faber zegt dat hij een bondsnummer moet krijgen om een VOG aan te vragen. Hoe de 
vereniging het dan regelt met de contributie mogen ze zelf weten. 
 
De vereniging Dongjum heeft een trainer uit een ander dorp. Deze trainer is lid van een andere 
vereniging. Is dat geen probleem? 
Dhr. G. Faber zegt dat dit geen probleem is, want die persoon is lid van de KNKB. 
De vereniging Goënga zegt dat hun leden zich niet verbonden voelen met de KNKB. De leden zien de 
KNKB-wedstrijd als een belasting. De afstand is groot en daarom willen ze graag een gesprek met de 
KNKB. Dit wordt toegezegd. 
 
De wijziging van de statuten wordt unaniem aangenomen. 
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5. DISCUSSIE HUISVESTING BONDSBUREAU 
Dhr. S. Saakstra geeft aan dat het een discussie is en dat er geen besluit kan worden genomen. 
 
De vereniging Dongjum spreekt namens tien verenigingen. 
Toen het bondsbureau naar Heerenveen is gegaan, waren hier goede redenen voor. Er was 
bijvoorbeeld een gedeelde directeur. Nu loopt het contract af en moet er opnieuw gekeken worden, 
naar de locatie van het bondsbureau. De emotie is dat het bondsbureau niet in Heerenveen hoort. In 
de Wis In was duidelijk te zien dat de voorzitter heel positief over Heerenveen is. Wij willen dat dit heel 
goed onderbouwd wordt, zowel financieel als organisatorisch. 
Er zijn geen sterrenbonden meer, de KNVB gaat verhuizen en alle medewerkers van het bondsbureau 
wonen in de buurt van Franeker. Daarnaast is het voor de verenigingen en vrijwilligers gemakkelijker 
om naar Franeker te gaan. Er wordt gevraagd om een gedegen onderzoek om tot een gefundeerde 
keus te komen. 
 
Dhr. S. Saakstra zegt aan de hand van een PowerPointpresentatie dat er goede redenen waren om in 
2010 naar Heerenveen te gaan.  
Er is een bestuurlijke organisatie en een uitvoerende organisatie. De bestuurlijke organisatie is de 
Algemene Vergadering, het ledenberaad en het hoofdbestuur. Zij dragen het over aan de uitvoerende 
organisatie, welke bestaat uit vrijwilligers, kader en de professionele organisatie. 
De bestuurlijke organisatie en kaderactiviteiten vinden plaats in Franeker, waar ook de statutaire zetel 
van de KNKB is. Het voormalig bondsbureau is een uitstekende accommodatie hiervoor. Er vinden 
opleidingen, cursussen en vergaderingen plaats. 
De professionele activiteiten vinden plaats in Heerenveen. Met een kleine groep mensen moet er veel 
werk verricht worden binnen beperkte financiële kaders. 
Er is continuïteit, veelzijdigheid in competenties, sportgerelateerde sfeer, netwerk en inspiratie nodig 
om de gewenste doelen te behalen. 
De KNKB heeft een krappe bezetting van het bondsbureau, daardoor is het erg kwetsbaar. Bij ziekte 
is er al snel een probleem. Het is daarom handig dat je mensen achter de hand hebt. 
Op dit  moment is er een bezetting van vier mensen op het bondsbureau. De medewerkers moeten 
allround zijn. Hierdoor is er te weinig specifieke kennis voor alle beleidsterreinen. Er is veelzijdigheid 
aan competenties nodig. De KNKB moet zich richten op de kaatsspecifieke onderdelen. De rest moet 
worden uitbesteed aan anderen. 
De kaatssport is een kleine sport in een klein gebied. We moeten juist de binding met de sportwereld 
zoeken. Kijken naar andere sportbonden en onze blik verbreden in een omgeving waar sportdynamiek 
aanwezig is. 
Er is nu geen breed netwerk. Dit netwerk is belangrijk om op een slimme manier mensen in te kunnen 
zetten. 
Wij hebben gemerkt dat de medewerkers zich verbreden door de contacten. Ze kunnen ideeën en 
ervaringen uitwisselen. Hiervoor is een omgeving nodig waar dit aanwezig is.  
Juist de omgeving van het Abe Lenstra Stadion (met het Cios, Sport Fryslân en Sportstad) hebben we 
nodig om het beste aan de randvoorwaarden te kunnen voldoen. 

Sport Fryslân is een groot sportkenniscentrum met een groot netwerk en veel partners. Op kantoor 
zitten medewerkers van diverse beleidsterreinen. Zij kunnen ondersteunen met de verwerking van de 
financiën en het opstellen van de begroting en de jaarrekening.  
Het hoofdbestuur is van mening dat Heerenveen de meest geschikte locatie is.  
De financiële onderbouwing is lastig. Het zal ongeveer hetzelfde blijven, maar alles wat je er voor  
terug krijgt is niet altijd precies in geld uit te drukken.  
 
De vereniging St. Annaparochie is blij dat dit onderwerp nu wel behandeld wordt, want de vorige 
keer mocht dit niet. We moeten de medewerkers van het bondsbureau en vrijwilligers ondersteunen. 
Kwalitatief goede vrijwilligers zijn nodig om het niveau van het bondsbureau omhoog te krijgen. De 
financiën hoeven niet beslist naar Sport Fryslân, want dat kan ook prima bij een andere organisatie. 
Wellicht is dit wel veel aantrekkelijker in de buurt van Franeker. Verder hebben we nog niet zoveel 
gemerkt van al die contacten in de buurt van Heerenveen. 
 
De vereniging Hommerts-Jutrijp vindt de reactie van het Hoofdbestuur jammer. Het was mooier 
geweest als ze met een verhaal kwam dat onderbouwd was. Wij hebben nog geen resultaat gezien, 
dus we moeten eerst e.e.a. onderzoeken. Wij hebben het idee dat het toen een financieel voordeel 
was, maar dat er nu geen samenwerking met andere bonden meer is. Wij willen toch graag een 
onderzoek, want wat zijn er nu eigenlijk voor goede dingen gebeurd? 
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De vereniging Dongjum zegt: ‘Wij’ is het hoofdbestuur. Het is de visie van het hoofdbestuur. Termen 
als sportkennis, sportdynamiek en contacten kunnen ook prima op een andere locatie. Daar kan je op 
blijven voortborduren. Wat is de mening van de bondsmedewerkers? Wij willen een onderzoek. 
 
De vereniging Lollum zegt als je draagkracht wil hebben, je moet weten wat er in het bedrijf speelt. Wij 
zijn benieuwd wat er bij de verenigingen leeft. 
Dhr. S. Saakstra zegt dat een netwerk niet altijd meetbaar is. Uit informele contacten tijdens de koffie 
waarbij ervaring en ideeën worden uitgewisseld, krijg je input. 
Ik durf niet te beweren dat wij weten wat er bij alle verenigingen speelt. Wij krijgen veel input van de 
vrijwilligers. We weten wel in hoofdzaak wat er speelt. De emotie dat de verenigingen terug naar 
Franeker willen, horen wij ook, maar we hebben ambities en een doel voor het kaatsen. Volgens ons 
kan dit in Heerenveen het beste worden uitgevoerd.  
 
De vereniging St. Annaparochie zegt dat we vrijwilligers uit de kaatshoek nodig hebben. De 
samenwerking met de KNVB is er niet meer. Laten we nu de meningen peilen als startpunt voor het 
onderzoek. 
De vereniging Dongjum zegt dat het heen-en-weer-gepraat is. We willen een onderzoek en het 
hoofdbestuur mag zijn mandaat niet gebruiken voordat het onderzoek afgerond is. Laten we op de 
volgende AV een besluit te nemen over de locatie van het bondsbureau. 
 
De vereniging Hommerts-Jutrijp zegt dat een onderzoek ook in het belang is van het hoofdbestuur. 
Dan heeft eenieder het idee dat hij gehoord is. 
 
De vereniging Ried zegt dat je dingen SMART moet maken. Voor de volgende keer moet het 
hoofdbestuur een presentatie geven met een duidelijke weergave van de kosten en de voor- en 
nadelen. Een presentatie puur op basis van feiten. 
 
Na een kort overleg van het hoofdbestuur zegt dhr. S. Saakstra dat het hoofdbestuur akkoord gaat 
met een onderzoek. We moeten ons wel realiseren dat dit onderzoek geld zal gaan kosten en dat het 
lastig zal worden om dit onderzoek meetbaar te maken. 
Op het Ledenberaad denken we alles helder te hebben. We moeten er straks uit, dus we moeten op 
tijd nieuwe huisvesting regelen. 
 
De vereniging St. Annaparochie wil helder vaststellen dat het mandaat tijdelijk opgeschort is. Er zijn 
wel vrijwilligers om dat onderzoek uit te voeren, dus het hoeft helemaal niet veel geld te kosten. 
Omdat er nu een onderzoek komt, vindt dhr. S. Saakstra het te voorbarig om tijdens deze vergadering 
al een peiling van de meningen te houden.  
De vereniging Lollum-Waaksens vindt het mooi dat er een onderzoek komt en wil meegeven dat er 
‘out of the box’ gedacht moet worden.  
 
 
6. RONDVRAAG 
Dhr. A. Stapersma van de kaatsvereniging te Wommels bedankt voor de notulen van de vorige AV. 
Het Hoofdbestuur en het bondsbureau krijgen het nooit allemaal voor elkaar. Daarom wil hij een 
prioriteitenlijst krijgen, zodat we kunnen zeggen wat wel en nog niet gelukt is. 
Dhr. S. Saakstra zegt dat het Hoofdbestuur het hier mee eens is. We hebben een plan gemaakt, maar 
meteen gezegd dat we onze handen al vol hebben met de vele activiteiten. Daarom komt er een 
projectleider die zich gaat richten op andere werkzaamheden. We zijn veel van plan, dus we zullen 
vast nog wel eens dingen door moeten schuiven. 
 
Dhr. T. de Jong van de vereniging St. Annaparochie zegt dat de statuten zijn aangepast. De directeur 
heeft een taak, maar die vind je niet terug in de statuten. Daarom moeten de statuten geactualiseerd 
worden met een directiestatuut. 
Er wordt verwezen naar een huishoudelijk reglement, maar dit reglement is niet te vinden. Verder zou 
er nog een overleg komen met onder andere zijn persoon en dhr. J.W. van Beem. Wij zouden begin 
december van start met de besluitvormingsstructuur en we hebben de ambitie om op de  volgende 
reguliere AV hierover te besluiten. 
 
Dhr. S. Saakstra zegt dat er inderdaad geen directiestatuut in de statuten van de KNKB staat, maar er 
is wel aangegeven wat de bevoegdheden van de directeur zijn ten opzichte van het Hoofdbestuur. 
Verder moet het Hoofdbestuur meer op hoofdlijnen bezig zijn, want nieuwe HB-leden vinden dat er 
teveel tijd in gaat zitten. Het huishoudelijk reglement staat wel op de site. Tot slot is er wel degelijk 
gewerkt aan het strategisch overleg. Dit gaat plaatsvinden op 16 december. 
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Dhr. T. de Jong van de vereniging St. Annaparochie zegt dat het helderder is als de directiestructuur 
in de statuten staat en dat het geformaliseerd gaat worden. 
 
Mevrouw S. Lettinga-Houtsma van de vereniging Dongjum zegt dat ze vindt dat op de vergaderingen 
een te groot gedeelte in wordt genomen door presentaties. Hierdoor blijft er weinig tijd over om je ei 
kwijt te kunnen. De informatie kan wel via de mail. Dat hoeft niet meer tijdens de vergadering. 
 
Dhr. S. Saakstra zegt dat het een afweging is. Soms heb je wat te melden. We hebben geconstateerd 
dat soms niet alles even duidelijk over komt. Daarom willen we sommige onderwerpen duidelijk 
presenteren. We horen regelmatig dat niet alles gelezen wordt door de verenigingen. 
 
Terugkomend op de statutenwijziging.  
Dhr. S. Saakstra geeft aan dat in de statuten is opgenomen dat het stemrecht alleen voor de 
verenigingen is. 
 

 
7. SLUITING 
De voorzitter sluit voor tien uur de vergadering, bedankt de aanwezigen voor hun inbreng en wenst 
allen wel thuis. 

 


